
1. IPA Setkání bez hranice/ 1. Treffen ohne Grenze 
                           Rybník, okr. Domažlice                18. – 21.5. 2023 

První setkání bez hranice se členy IPA Vbst. Nabburg ve Sportovně relaxačním 
středisku Rybník organizačně zajistila IPA Plzeň. Po příjezdu a ubytování jsem 
zjistil, že účastníci jsou hlavně cyklisté, a tak na turistické výlety jsem zůstal 
sám. V sobotu jsem měl být sice posílen o dalšího „pěšáka“, ale k tomu nakonec 
bohužel nedošlo. První odpoledne jsem tak vyrazil na Lysou horu s návštěvou 
hezky upraveného místa, kde pramení známá řeka Radbuza. Lesy hluboké a 
příroda panenská. Louky jsou tu sečené a plné květeny, prostě nádhera, a 
hlavně ticho a čisto. Celkem jsem ušel cca 19 km. V pátek jsem vyrazil na 
celodenní výlet na Pleš a přes obce Železná a Smolov zpět, poctivých 34 km. Po 
návratu jsme se ještě stačili zahřát při ping pongu. V sobotu jsem procházel 
okolím obce, když ostatní opět vyjeli na kola. Večeře formou švédského stolu, 
včetně zmrzliny, plynule přecházely do povídání a zpěvu při kytaře. Poslední 
večer byl rozlučkový, plný smíchu a zpěvu, zase za doprovodu kytary. Z tohoto 
setkání si odnáším plno zážitků z výletů a příjemných vzpomínek na účastníky 
setkání. Poděkování Jardovi za výběr místa a organizační věci – stravování a 
ubytování. Doufám v opakovaná Setkání. 

Pozdrav všem, Pavel Nekola z Ústí n/L. 

Já k této poutavé reportáži od Pavla dodám jen několik „technických“ dat. 
Setkání se zúčastnilo 6 členů IPA Plzeň a 4 přátelé IPA, 3 kolegové z IPA 
Domažlice a Klatovy a 6 členů IPA Vbst. Nabburg z hornofalckého Schwandorfu 
či Ambergu. Celkem tedy 19 nadšenců pro společné poznávání civilizací skoro 
nedotčených míst. Na kolech jsme, rozděleni do dvou „výkonnostních skupin“, 
přidali (k Pavlovým kilometrům) ještě dalších nejméně 250 km po cyklo-trasách, jak 
přímo při státní hranici se SRN, tak po obou stranách jejího okolí. Velké 
poděkování patří našim neúnavným ´trasařům´ Mírovi Honzíkovi se Slávou 
Trojanem, ale je pravdou, že některé z jimi naplánovaných výjezdů si musela 
tzv. slabší skupina trochu zmírnit. Společné večery jsme vesele trávili 
s Jürgenem, Evou, Thomasem, Inou, Seppem a Irenou, našimi německými 
přáteli, když Thomas Pirdschun je současným místopředsedou jejich IPA 
organizace. Od emeritního předsedy Seppa Steinbauera, který k nám své kolegy 
přivedl, jsme se zase dozvěděli, jak se před r. 1989 sloužilo jejich pohraniční 
policii. Sám u ní v r. 1985 sloužil dokonce na úseku, kterým vedla naše páteční 
trať. V sobotu dostal k narozeninám, spolu s naším dárkem, od Karla Vacka a 
přítomných zpěváků zvučnou hudební gratulaci. Poděkování patří rovněž Evičce 
Hanzíkové za vzorné překlady do spisovné němčiny. Všichni jsme se shodli na 



záměru, aby se v r. 2024 uskutečnilo 2. Setkání/Treffen, a to tentokrát 
v Bavorsku. 

Jarda Antoš 

Závěrem ještě pohled na akci od jiného účastníka. Zdeňka Kellera, našeho 
kamaráda a člena ÚS IPA z Domažlic:   

Před sobotní vyjížďkou jsme si prohlédli veterány – motorky a auta, jež měly 

v Rybníku toho dne ráno sraz. Poté jsme v pedálech odjeli do Bělé nad 

Radbuzou, kde jsme si něco řekli o zdejším starém mostě. Následovala návštěva 

"Medové cukrárny", v níž kávička se zákuskem všem, bez rozdílu národnosti, 

moc chutnala. Zpáteční cesta vedla přes Újezd Svatého Kříže, Svržno, 

Hostouň do Mutěnína. Tady došlo opět na malou svačinku a pak už pouze 

zbývalo, došlapat do Rybníku, v sedle či vedle něho. Takto najetých cca 32 km 

jsme po návratu kladně zhodnotili při venkovním posezení a dobrém pivíčku 

přímo u apartmánů pro německou delegaci. 

Díky za krásnou akci, Zdeněk Keller, Domažlice.  

 

 

 

 



 
 

 

 



 



 

 


